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Närvarande Kåre Gustafson FNFI

Ingvar Karlsson FNFI

Maria Nordqvist Fiord
Kristine Fransson Ardenner t.o.m. § 12 + 15a

Caroline Pellrud Ardenner fr.o.m. § 13

Lennafi Gustavsson Russ

Sven-Olof Salomonsson Russ

Tom Meurling Sveriges Hästkörare

§ t Ordforande hälsade välkommen och uttryckte glädje att vi kan träf[as fusiskt
vilket stiirker vårt samarbete.

§ 2 Dagordningen godkändes.

§ 3 Till att flora dagens protokoll valdes Sven-Olof Salomonsson. Till att justera

protokollet valdes Tom Meurling.

§ 4 Föregående protokoll 2022-A4-07 godkändes och lades till handlingama.

§ 5 Kassarapporten visade ett saldo på bank l0 421:20 kr. Omsättningen2022 var

26 940kr. Avgiften till HYN var 7 000 kr och till LRI' Häst 19 040 kr.

§ 6 LRF häst tar beslut om verksamhetsplan och budget vid nästa möte.

§ 7 Beslöts om oförändrad avgift i Brunte 6 000 kr per organisation.

§ 8 HUS ungdomsprojekt har två körläger i år. Ett körläger för ungdomar mellan I6

och 25 år i Ryasjö den 3-4 juni. För ungdomar från 10 till 15 år anordnas ett

körläger på Eriksgården i Vimmerby 12 till 13 augusti. Kostnaden 1ör att delta i

resp. kör]äger är 750 kr per deltagare. Kristine påpekade att det är viktigt att vi

når ut med infbrmation om körkurseraa till körintresserade elever bl.a. till
Naturbruksg.vmnasierna eftersom det är väldigt fä där körutbildning ingår.

Lennart tog upp att ungdomsgruppen kan göra studiebesök vid

avelsvärderingsplatser dar det även genomfiirs KBI och FKP och att någon då

informerar dem om vad som görs. Ordf. uppmanade deltagama till att funder på

andra forslag till projekt.

Diskuterades inre och yttre hot for hästnäringen. Exempel som gavs var att både

den breda allmänheten och nyare hästägare förmänskligar hästen beroende på

okunskap. T.ex. är det okunskap om att hästen och människan uppiever

temperatur olika, användandet av hästtäcken, att använda häst som arbetsdjur

etc. Ett problem är att det skiljer mellan olika länsstyrelser hur hästhållningen

bedöms.

Viktigt att vi<l ungdomsprojektens körkurser också inkludera information om

hästens naturliga beteende. Risken att överutfodra hästen" i de flesta fäll räcker

det med grovfoder till hästar som inte gar i hårt arbete.
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Diskuterades hur inkluderande ftireningama är mot nya deltagare och besökare.

Viktigt att vara uppmärksarr på om det forekommer mobbing och i så tall stävja
det,

Diskuterades hot från Djurvälftirdsgrupper. HNS har arbetet med dessa frågor
och de föreningarna som vill ha mer kunskap om detta kan konsultera HNS.

Föreningarnas medlemsantal
Nordsvensken 1 850 varav 55 under 25 år
Ardenner 700 ingen uppgift om antal under 25 år
Flästkörarna 800 ,,

Russ
Fjord
JUF

Summa

350 -"_
595 varav 60 under 25 år

804 varav 200 under 25 år

5 099

§e Diskuterades hemsidan. Hemsidans information begränsas till kontaktuppgifter
och vad syftet är med Brunte. Det är det viktiga, för då kan den som vill veta

mer gå vidare med ledning av den informationen. Det underlättar också att hålla
hemsidan uppdaterad, när resp. medlemsorganisation ansvarar ftir information
om pågående och aktuella arbeten. Några av töreningatna har en särskild Brunte

flik på sin hemsida. Just nu finns det behov att uppdatera hemsidan då det bytts
några kontaktpersoner.

Dragkraftsprojektet beviliades inget anslag vid senaste ansökan. Enligt uppgift
ansågs kostnaden for dynamometern utgöra så stor del av den totala kostnaden

att det var orsak till avslag. Diskuterades möjligheterna att finansiera

fiamtagandet av dynamometem separat och när flnansieringen är garanterad,

ansöka om finansiering av projektet exklusive dynarnometem. Målet är att hitta
en huvudsponsor typ Ackordhäststiftelsen och att rasforeningama bidrar med ett

mindre belopp bara ftir att markera att vi tror på projektet. Sverige har lång

tradition att mäta dragkraft, men med gammal mekanisk teknik, som varken ger

den noggramhet eller möjlighet att anpassa dragmotståndet som dagens elektro

teknik möjliggör. Alla var överens om att dynamometern har ett

användningsområde även när dragkraftsprojektet är genomfort. Exempel är t.ex.

i utbildning av både kuskar och hästar där man mycket exakt kan justera

dragmotståndet till hästens kapacitet och kondition och att kusken liir sig läsa

hästen.

Konstituerande av presidium och arbetsgrupper

a) Ordförande frr Brunte, Kåre Gustafson
b) Vice ordftirande Brunte, Lennart Gustavsson

§10

§ 11
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c) Sekreterare och vice sekreterare Johanna Fagerström resp. Sven-Olof
Salomonsson

d) Kassör Helen Jansson (620725-0181), Rånäs

e) Till ny representant i HNS djurvälf;irdsgrupp valdes Tom Meurling med

Johanna Fagerström som ersättare.

1) Till ledamot i HNS Representationsråd valdes Sven-Olof Salomonsson med

Lennart Gustavsson som ersättare.

g) Till ordinarie ledamot i Svensk Hästforskning valdes Tom Meurling med

Kristine Fransson som ersättare.

h) Till firmatecknare att var för sig teckna firman valdes Helen Jansson

(6207 25*01 8 1 ) och Kåre Gustafson (63 09 1 0-1 93 5).

i) fill Brunte ledamöter i ledningsgruppen for Kuskutbildningen på Wången
valdes Kåre Gustafson och Sven-Olof Salomonsson.

j) Till ungdornsrepresentanter valdes Emil Elsius och Rebecka Eckebring

Eklund.
k) Till ledamot i LRF Häst valdes Lennart Gustavsson.

1) 'fill ledamot i I{US valdes Johanna Fagerström.

m) TiliAU omvaldes Kåre Gustafson, Lennafl Gustavsson,lbm N{eurling och

.lohanna Fagerström.
n) Till ny representant i HNS Miljökommittd valdes Kristine Fransson med

Tom Meurling som ersättare.

o) Till representant i H\,}l valdes Lena Erkers.
p) Till ansvarig för Bruntes Hemsida valdes Johanna Fagerström.

§ 12" Till representant frir hästnäringen i ledningsgruppen 1ör Kuskutbildningen på

Wången föreslås Maria Nordqvist.

§ 13 Brukshästcentrum har drivit ett projekt "Hästen som resurs i det moderna

skogsbruket", rapporten bifogas. Projektledare var Siri Berg.

§ 14 Rapport från arbetsgrupperna

a) I djurvälftirdsgruppen har utredningen om problemet med jour nätter och

helger för veterinärer diskuterats. Det verkar inte finnas någon lösning på

problemet i många områden. Frågan är om utbildningen med praktik for
stordjurs veterinärer behöver ändras för att tä fler som ägnar sig åt att

behandla stordjur. Konsekvensen blir att djurägaren måste utbildas i
avlivning, vilket kan vara känslomässigt svårt i många fall.

b) Från Svensk Hästforskning lanns inget att rapportera.

c) HRR har ett projekt "Social license to operate". Det handlar om att ha

allmänhetens acceptans för den verksamhet man bedriver" i vårt fall att

använda hästen i arbete. Det är viktigt att vi har samhällets ltirtroende ur ett

hästvälf;irdsperspektiv, Enligt HRR är det viktigt hur omviirlden ser på
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hästnäringen. Det är viktigt att vi iir beredda på att bemöta att vi använder
körhäst, liksom dom som ifrågasätter att vi betäcker avelsmärrar varje år.

d) Erika Lindberg har slutat som verksamhetsledare för LRF Häst och har

efterträtts av Sara Lennartsson som kommer fiån travsidan. Lotta Folkesson
slutar som ordförande för I.RF Häst nu til1 årsmötet. LRF Häst är en effektiv
och bra tillgång for hästnZiringen, som framgångsriktigt drivit flera frågor
t.ex. momsfrågan och andra skattefrågor som berör hästlöretagare. Ett annat

exempel är konsumentköplagen där det ställs stöne krav på köparen av djur
än tidigare, dock nådde man inte hela vägen att flytta häst till köplagen. Man
har avgett ett remissyttrande om krav på bygglov {iir hästverksamhet. En stor

fordel iir tillgången på alla de olika experterna som finns i LRF:s
organisation. I LRF Häst driver Lennart frågor om hästslakt och hästen i
landsby gdsprogrammet.

§ 15 Rapporl från organisationerna"

a) Ardenner. Grevagården fungerade bra. men många som kör långt tycker
att endagsarrangemang är för komprimerat och tycker att garnla

ordningen fungerade bättre. Llngdomskurs 3 juni. Avelskonferens 18

juni på Blomberg. .Iubileumshelg 11 - 13 augusti Hällekis, Kinnekulle då

ardennerft)reningen firar 150 år med riksutställning, seminarium och

köfiävling till minne av Kjell Brinkby. Årsmöte 16 september inklusive
elithästvisning på Elmia.

b) Grevagården gick bra lor Nordsvensken. Bra publik och mycket häst.

Kommande hingstpremieringar är Wången 16 april och Umeå 22 aprrl.

På Gotland visas ingen nordsvensk hingst anmäld i år. Hästdagen är den

5 augusti i Gamla Linköping Östergötland. Den genomfors som en

traditionell hästdag. Stamboken är försenad på grund av att många

hingsthållare blivit sämre på att rapportera. men den beräknas kornma i
juni. En KBI kurs för domare genomfors i SH:s regi den 22 aprll i
Askersund. Det är behov av nya domare" Kåre är lite orolig för hur
Jordbruksverket kommer att hantera projektpengaffra med tanke på den

omdaning som är på gång.

Fortsatt lätt att sälja föI, tyvän påverkar det inte betäckningssiffrorna.
Tyvärr är många nya hästägare inte avelsinriktade. Det blir sporadiska

betäckningar. Nästa år är Nordsvenska Föreningen 100 år. I år kommer
en ny hingstkatalog, den ges ut vartannat år. Katalogen på niitet är bra.

men dem ersätter inte den tryckta. 20 - 23 juli har Nordsvensken SM
ihop med Fjord i \äggeryd.

c) För Russ f-ungerade Grevagården bra. Det var trettonde året, men

funktionärsstaben har varit den samma hela tiden, inga nya krafter. 18

nya hingstar visades. Stoägarna betäcker inte varje år. Travet tagit in
exteriört bra travare och betäcker mer, risk att det blir två
avelsiruiktningar. Russtravet går bra, man har travskolor. Efterfrågan på
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häst tir bra, men det är dåliga priser på unghästar. Färdiga hästar

efterfrågas alltid. Avelskonferens och årsmöte på Gotland, då kommer
ytterligare aktiviteter att planeras.

JUF har stämma i Uppsala 29*30iuli. Bruks SM den.5 - 6 augusti i

Sätila på Naturbmksgymnasiet. Var plöjnings SM kommer att gä håller
man på att diskutera. I övrigt arbetar man med regler och

domarutbildningar.
Sveriges Hästkörare har haft årsstämma och seminarium med temat
vinterhäst. Föreningen var representerad på Grevagården. Man planerar

att medverka på PferdeStark med några ekipage. Försöker ordna resa till
Horse Progress Days när det går i Ohio nästa gång med tanke på de

kontakter Tom har där.

Fjord SM och NM är i Vaggeryd 20 -23 juli. SM ar:rangeras ihop med

Nordsvensken. Hingstpremiering i höst. Årsmöte kommande helg.

Maria lbreclrog en skrivelse betr. skillnaderna i kostnader mellan olika
platser for KBI prov. Lennarl infbrmerade att själva KBI provet kostar

inget. arvodet till domaren betalas av SH. Kostnaden lor anläggningen är

en annan sak. Det normala är att allt bygger på ideellt arbete. Betalar man
hyra for platsen och arvode till funktionärer kan det naturligtvis dra iväg
kostnadsmässigt.

Under punkten övriga frågor uttryckte Lennart gläd.ie att Fjord åter är

med i Brunte. Alla instämde

Nästa möte är i Sollentuna den 25 september. Värd är Sveriges

Hästkörare.

Ordforande tackade for ett bra möte och avslutade mötet.

d)

e)

§ 16

§17

§ 18

Vid protokollet

I J:rrb,,A{,/r"t,-4m -an .,
Sven-Olof Su{o.onrrrn Ibm Meurling

Justeras


